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Medlem af Folketinget Stén Knuth (V) har den 21. december 2020 stil-
let følgende spørgsmål nr. 148, som hermed besvares. 
 
Spørgsmål nr. 148: 
Vil ministeren redegøre for, hvilke lovgivninger Forsvarets Ejendoms-
styrelse udlåner/udlejer jord til foreninger og organisationer efter, og 
hvorfor der er forskel på, hvilken lovgivning der anvendes på jorde for-
svaret udlåner/udlejer forskellige steder i Danmark? 
 
Svar: 
Det er fortsat mit ønske, at Forsvarsministeriets arealer som udgangs-
punkt skal kunne anvendes af andre, når Forsvaret ikke selv anvender 
dem, og når det ikke skader arealerne eller den naturrigdom, som ty-
pisk findes herpå. Samtidig skal der være gennemsigtighed om vilkåre-
ne og ensartet praksis. 
 
Jeg kan oplyse, at udlån og udleje af Forsvarsministeriets arealer skal 
forvaltes efter reglerne i Naturbeskyttelsesloven, Adgangsbekendtgø-
relsen, Økonomistyrelsens vejledning om prisfastsættelse og Budget-
vejledningen.  
 
Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse har oplyst, at der i ovenstående 
regler differenceres imellem forskellige typer af adgang og arrange-
menter, hvorfor der kan være forskel på, hvilke muligheder og vilkår 
der er for udlån og udleje. 
 
Ved anmodninger om lån eller leje af Forsvarsministeriets arealer følger 
Forsvarsministeriets Ejendomsstyrelse derfor en praksis, hvorefter der 
foretages en konkret vurdering af den enkelte anmodning og af, hvilke 
regler der gælder. 
 
Jeg kan afslutningsvist oplyse, at jeg har nedsat en arbejdsgruppe un-
der ledelse af Forsvarsministeriets departement, der ser på Ejendoms-
styrelsens forvaltningspraksis på området, herunder om der er behov 
for justeringer. Der er ligeledes indledt en dialog med bl.a. Dansk 
Idrætsforbund herom.  
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Med venlig hilsen 
 
 
Trine Bramsen 
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